
 

 

 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

восьмого скликання 

 

ПРОТОКОЛ 

засідання постійної комісії з питань  

екології та раціонального природокористування 

 

19 грудня 2023 року м. Полтава № 20 

 
 

Головуючий: Корф Євген Анатолійович – голова постійної комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування (у режимі 

відеоконференції). 

 

Присутні члени постійної комісії: Мінязев Вячеслав Данилович – перший 

заступник голови постійної комісії (у режимі відеоконференції); Мазур Сергій 

Володимирович – заступник голови постійної комісії (у режимі 

відеоконференції); Аранчій Яніна Сергіївна – секретар постійної комісії (у 

режимі відеоконференції); Бовдир Олексій Васильович (у режимі 

відеоконференції), Жук Сергій Миколайович (у режимі відеоконференції), 

Коваленко Геннадій Борисович, Корецький Микола Борисович (у режимі 

відеоконференції), Кравченко Дмитро Васильович (у режимі відеоконференції), 

Москалик Іван Володимирович (у режимі відеоконференції), Прокопчик 

Валерія Юріївна (у режимі відеоконференції), Сухань Олександр Якович (у 

режимі відеоконференції) – члени постійної комісії.  

 

Склад постійної комісії – 12 осіб. Присутні – 12 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Засідання постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування відбулося із застосуванням режиму відеоконференції. 

 

Запрошені та присутні: 
 

 

В’юн 

Тетяна Василівна  

заступник начальника відділу юридичного 

забезпечення виконавчого апарату обласної 

ради 

 

Горжій 

Ігор Григорович 

начальник Державної екологічної інспекції 

Центрального округу 

 

Дроботенко 

Олеся Олександрівна 

начальник відділу інвестиційної діяльності та 

проектного менеджменту виконавчого апарату 

обласної ради 
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Олейніков 

Сергій Олексійович 

директор Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації 

 

Остапенко 

Людмила Олексіївна 

виконуюча обов’язки начальника Головного 

управління Держгеокадастру у Полтавській 

області 

 

Рева 

Едуард Васильович 

директор Департаменту будівництва, 

містобудування і архітектури, житлово-

комунального господарства та енергетики 

Полтавської обласної військової адміністрації 

 

Руроєва 

Лілія Олександрівна 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

 

Синявська 

Тамара Григорівна 

заступник керівника апарату – керуючий 

справами виконавчого апарату обласної ради 

 

Таранова 

Тетяна Анатоліївна 

 

начальник відділу з питань земельних відносин 

та надрокористування виконавчого апарату 

обласної ради 

 

Фролов 

Сергій Олександрович 

директор Департаменту агропромислового 

розвитку Полтавської обласної військової 

адміністрації 

 

Чепурко 

Олексій Григорович 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

Представники засобів масової інформації 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх з проєктом 

порядку денного постійної комісії та запропонував прийняти його за основу. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 1, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти запропонований проєкт порядку денного за основу. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував включити до порядку 

денного засідання постійної комісії питання «Про розгляд питання "Про 

внесення змін до Переліку природоохоронних заходів для фінансування з 

фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської області в 

2023 році"». 
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ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 2, не голосували – 2. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати пропозицію голови комісії щодо включення питання 

до порядку денного засідання комісії. 

 

Коваленко Г.Б., член постійної комісії, висловив свої зауваження щодо 

порядку денного засідання постійної комісії та запропонував змінити 

доповідачів з питання «Про організацію збирання і видалення побутових 

відходів, створення полігонів для їх захоронення, роздільне збирання корисних 

компонентів цих відходів на території області та вжиття власниками та 

користувачами місць видалення відходів заходів щодо обмеження та 

запобігання негативному впливу відходів, а саме: щодо недопущення 

захоронення неперероблених (необроблених) побутових відходів». 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, поставив на голосування пропозицію 

Коваленка Г.Б. щодо зміни доповідачів та запропонував визначитися. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 3, проти – 1, утримались – 4, не голосували – 4. 

 

ВИРІШИЛИ: пропозиція не набрала необхідної кількості голосів для прийняття 

рішення. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував розглянути першим 

питання «Про пооб’єктний перелік робіт з охорони земель, витрати по яких 

компенсуються за рахунок коштів обласного бюджету в порядку 

відшкодування втрат сільськогосподарського та лісогосподарського 

виробництва». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати пропозицію голови комісії щодо порядку розгляду 

питань порядку денного засідання комісії. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував прийняти порядок 

денний в цілому. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії в цілому. 

 

Сформований порядок денний: 

 

1. Про пооб’єктний перелік робіт з охорони земель, витрати по яких 

компенсуються за рахунок коштів обласного бюджету в порядку 
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відшкодування втрат сільськогосподарського та лісогосподарського 

виробництва. 

2. Про звіт керівника Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації (обласної державної 

адміністрації) про хід виконання делегованих обласною радою повноважень 

відповідно до статті 44 Закону України «Про місцеве самоврядування в 

Україні». 

3. Про вжиті заходи щодо розроблення та затвердження проєктів щодо 

встановлення меж об’єктів природно-заповідного фонду та винесення їх в 

натуру. 

4. Про організацію збирання і видалення побутових відходів, створення 

полігонів для їх захоронення, роздільне збирання корисних компонентів цих 

відходів на території області та вжиття власниками та користувачами місць 

видалення відходів заходів щодо обмеження та запобігання негативному 

впливу відходів, а саме щодо недопущення захоронення неперероблених 

(необроблених) побутових відходів. 

5. Про використання коштів обласного та місцевих бюджетів, що 

надходять в порядку відшкодування втрат сільськогосподарського та 

лісогосподарського виробництва. 

6. Про розгляд питання «Про оголошення ботанічного заказника місцевого 

значення "Гришків ліс"». 

7. Про розгляд питання «Про затвердження Програми фінансування 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради 

на 2024 – 2028 роки». 

8. Про план роботи постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування на 2024 рік. 

9. Про розгляд питання «Про внесення змін до Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2023 році». 

10. Різне. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував затвердити регламент 

роботи постійної комісії: 

− для виступів – до 5 хв.; 

− для пропозицій – до 3 хв.; 

− в обговоренні питань порядку денного в першу чергу слово надається 

членам постійної комісії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи постійної комісії. 

 

Перед початком розгляду питань порядку денного Корф Є.А., голова 

постійної комісії, повідомив, що відповідно до рекомендацій з питань 

запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у Полтавській обласній раді, у 



5 

разі наявності у присутніх на засіданні постійної комісії депутатів обласної 

ради конфлікту інтересів при розгляді питань порядку денного, вони мають 

врегулювати його шляхом своєчасного самостійного публічного оголошення 

про це під час засідання. 

 

Розгляд питань порядку денного. 

 

 

1. СЛУХАЛИ: Про пооб’єктний перелік робіт з охорони земель, витрати по 

яких компенсуються за рахунок коштів обласного бюджету в порядку 

відшкодування втрат сільськогосподарського та лісогосподарського 

виробництва. 

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що відповідно до 

Програми ефективного використання земельних ресурсів Полтавщини на 

період 2022 – 2027 років до основних напрямків, відповідальним виконавцем за 

які є Департамент агропромислового розвитку Полтавської обласної військової 

адміністрації, належать: 

− інвентаризація земельних ділянок зайнятих полезахисними смугами, 

розташованих на землях сільськогосподарського призначення; 

− інвентаризація земель водного фонду; 

− наповнення інтерактивної карти водних об’єктів, придатних для 

рибогосподарських потреб на території Полтавської області. 

Проінформував про те, що розглянувши заявки на участь у Програмі 

ефективного використання земельних ресурсів Полтавщини на період 

2022 – 2027 років, Департаментом агропромислового розвитку Полтавської 

обласної військової адміністрації сформовано зведений пооб’єктний перелік 

робіт з інвентаризації земельних ділянок, зайнятих полезахисними лісовими 

смугами, розташованих на землях сільськогосподарського призначення та 

зведений пооб’єктний перелік робіт з інвентаризації земельних ділянок водного 

фонду, витрати щодо яких підлягають компенсації за рахунок коштів обласного 

бюджету, що надходять у порядку відшкодування втрат сільськогосподарського 

і лісогосподарського виробництва, затверджених рішеннями пленарного 

засідання двадцять третьої сесії Полтавської обласної ради восьмого скликання 

від 30.05.2023 відповідно № 615 і № 614. 

Зазначив те, що забезпечення інвентаризації: 

− земельних ділянок, зайнятих полезахисними лісовими смугами 

здійснюється на умовах співфінансування: 30 % вартості послуг – за рахунок 

коштів обласного бюджету, 70% вартості послуг – міських, селищних, 

сільських бюджетів; 

− земель водного фонду здійснюється на умовах співфінансування: 50 % 

вартості послуг – за рахунок коштів обласного бюджету, 50% вартості послуг – 

міських, селищних, сільських бюджетів. 
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Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

  

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію директора Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації Фролова С.О. взяти до відома. 

 

 

2. СЛУХАЛИ: Про звіт керівника Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації (обласної державної 

адміністрації) про хід виконання делегованих обласною радою повноважень 

відповідно до статті 44 Закону України «Про місцеве самоврядування в 

Україні». 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, зазначив, що створення та 

розвиток територій та об’єктів природно-заповідного фонду є найбільш 

ефективними механізмами в процесі охорони природних екосистем, унікальних 

природних територій, ландшафтів та рідкісних видів рослин і тварин. У 

Полтавській області частка територій природно-заповідного фонду становить 

лише 4,97 % від загальної площі області. Наголосив на тому, що забезпечення 

режиму території природно-заповідного фонду, здійснення заходів зі 

збереження та відтворення природних ресурсів суттєво примножить багатство 

місцевої флори та фауни.  

Повідомив, що за 2023 рік на розгляд Полтавської обласної ради 

підготовлено 7 проєктів рішень щодо створення та розширення об’єктів 

природно-заповідного фонду:  

− створення територій об’єктів природно-заповідного фонду Полтавської 

області: ландшафтного заказника місцевого значення «Федорівський», 

ландшафтного заказника місцевого значення «Ковалівський»; 

− розширення меж існуючих територій об’єктів природно-заповідного 

фонду Полтавської області: заповідного урочища місцевого значення 

«Келебердянське», ландшафтного заказника місцевого значення 

«Новосанжарський», ботанічного заказника  місцевого значення «Великий ліс», 

орнітологічного заказника місцевого значення «Будникове», гідрологічного 

заказника місцевого значення «Артополот». 

Доповів про те, що у 2023 році відповідно до наданих повноважень, 

Департаментом екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації розглянуто матеріали, які надходять від суб’єктів 

господарювання, та видано 177 дозволів на викиди забруднюючих речовин в 

атмосферне повітря стаціонарними джерелами. 

Розповів про виконання заходів, передбачених Регіональною програмою 

охорони довкілля, раціонального використання природних ресурсів та 

забезпечення екологічної безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів 

Полтавської області на 2022 – 2027 роки («Довкілля–2027»), затвердженої 
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рішенням пленарного засідання чотирнадцятої позачергової сесії Полтавської 

обласної ради восьмого скликання від 26.07.2022 № 412. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Москалик І.В., член постійної комісії, подякував виконавчому апарату за 

організацію роботи постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування. 

Порушив питання необхідності внесення змін до Положення про фонд 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області та 

Порядку планування та фінансування природоохоронних заходів з фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області. 

Звернув увагу керівника Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації на потребі якісної підготовки 

документів, які надаються членам постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

Кравченко Д.В., член постійної комісії, звернувся з проханням до 

Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації щодо надання усім членам постійної комісії обласної ради з 

питань екології та раціонального природокористування інформаційної таблиці 

в розрізі запитів, які надійшли до Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, з деталізованою інформацією 

про кожен захід (кошторисна вартість, стан готовності, запропоновану суму до 

фінансування з фонду охорони навколишнього природного середовища). 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 5. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію директора Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти 

до відома. 

 

 

3. СЛУХАЛИ: Про вжиті заходи щодо розроблення та затвердження проєктів 

щодо встановлення меж об’єктів природно-заповідного фонду та винесення їх в 

натуру. 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що Департаментом 

екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації 

передані протягом 2023 року до Державного земельного кадастру матеріали для 
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внесення відомостей про межі 14 об’єктів природно-заповідного фонду 

загальною площею 16694,38 га: 

− ландшафтний заказник місцевого значення «Заплава Псла» площею 

885 га; 

− ландшафтний заказник місцевого значення «Псільський» площею 

915 га; 

− ландшафтний заказник місцевого значення «Маячківський» площею  

1436,3 га; 

− гідрологічний заказник місцевого значення «Сторожовий» площею  

683,24 га; 

− ландшафтний заказник місцевого значення «Монастирище» площею 

733 га; 

− ботанічна пам’ятка природи місцевого значення «Морозівська дача» 

площею 865 га; 

− ландшафтний заказник місцевого значення «Пашене» площею 518 га; 

− ландшафтний заказник місцевого значення «Хорішки» площею 735 га; 

− ботанічний заказник місцевого значення «Котове» площею 523,64 га; 

− ботанічний заказник місцевого значення «Гадяцький бір» площею 

403 га; 

− ландшафтний заказник місцевого значення «Новосанжарський» площею 

1112 га; 

− регіональний ландшафтний парк «Кременчуцькі плавні» площею 

5080 га; 

− лісовий заказник місцевого значення «Іскрівський» площею 2243 га; 

− заповідне урочище місцевого значення «Куквин» площею 562,2 га.   

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, запитав про розробку проєктів 

створення об’єктів природно-заповідного фонду та щодо встановлення меж 

об’єктів природно-заповідного фонду та винесення їх в натуру. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію директора Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти 

до відома. 
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4. СЛУХАЛИ: Про організацію збирання і видалення побутових відходів, 

створення полігонів для їх захоронення, роздільне збирання корисних 

компонентів цих відходів на території області та вжиття власниками та 

користувачами місць видалення відходів заходів щодо обмеження та 

запобігання негативному впливу відходів, а саме щодо недопущення 

захоронення неперероблених (необроблених) побутових відходів. 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що одними з 

найгостріших екологічних проблем у Полтавській області залишаються 

питання, що пов’язані з побутовими відходами: їх утворення, накопичення, 

відсутність належного рівня переробки, переважне видалення відходів, зокрема 

на несанкціоновані сміттєзвалища.  

Зазначив, що на території області, згідно зі зведеними даними, наданими 

територіальними громадами, налічується близько 523 сміттєзвалища загальною 

площею 439,95 га, з яких паспортизовано лише 16,3 %, зокрема в районах: 

− Полтавському (всього – 180, непаспортизованих – 154 або 85,6 %); 

− Кременчуцькому (всього – 130, непаспортизованих – 98 або 75,4 %); 

− Миргородському (всього – 95, непаспортизованих – 78 або 82,1 %); 

− Лубенському (всього – 118, непаспортизованих – 108 або 91,5 %). 

Проінформував про те, що в області за рік генерується орієнтовно 

280 тис. тонн твердих побутових відходів. Відповідно кількість твердих 

побутових відходів на 1 людину за рік – близько 215 кг. 

Пояснив, що в Україні передбачається здійснення комплексного 

планування управління відходами на національному, регіональному та 

місцевому рівнях, а також на рівні підприємств, організацій та установ. 

Звернув увагу присутніх на те, що ключовою метою реалізації планування 

в області та на місцях є налагодження ефективної співпраці місцевих органів 

виконавчої влади та органів місцевого самоврядування для формування стійкої 

культури з управління відходами в населення, впровадження системи 

роздільного збирання відходів та утворення комунальних підприємств. 

Розповів про те, що у 2023 році Полтавською обласною військовою 

адміністрацією разом із представниками громадських організацій та 

Національного університету «Полтавська політехніка імені Юрія Кондратюка» 

в усіх районах Полтавщини проведено кущові наради з питання управління 

відходами: сучасний стан та шляхи реалізації державної політики. За 

результатами проведених нарад підбито підсумок: кожна громада має 

вибудувати свою систему управління відходами. Запорукою успіху в цьому 

напрямку має стати активний діалог із населенням щодо сортування сміття, 

оплати його подальшого вивезення і переробки, для залучення в подальшому 

інвестицій для побудови сміттєпереробної інфраструктури. 

Наголосив на тому, що головною метою на сьогодні є впровадження нової 

системи управління відходами у Полтавській області, в тому числі й 

будівництва 4 сміттєпереробних заводів. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 
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Рева Е.В., директор Департаменту будівництва, містобудування і 

архітектури, житлово-комунального господарства та енергетики Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив, що основою для розвитку 

унітарного (змішаного) збору твердих побутових відходів та впровадження або 

розвитку роздільного збору відходів у населених пунктах області є розробка 

та/або коригуванням схем санітарного очищення населених пунктів. 

Розповів про те, що на сьогодні переважно міста й найбільші селища 

області мають розроблені схеми санітарного очищення, але після зміни 

адміністративно-територіального устрою області й створення 60 

територіальних громад постало питання про доцільність розроблення або 

корегування існуючих схем для масштабу територій створених громад.  

Зазначив, що одним із важливих елементів є проведення поетапного 

розвитку системи унітарного (змішаного) збирання твердих побутових відходів 

на територіях населених пунктів області із застосуванням контейнерів різного 

об’єму та системи роздільного збирання твердих побутових відходів на 

територіях громад області для відокремлення ресурсоцінних компонентів як 

потенційної вторинної сировини. 

 

Горжій І.Г., начальник Державної екологічної інспекції Центрального 

округу, повідомив, що в ході реалізації повноважень Державна екологічна 

інспекція Центрального округу постійно виявляє несанкціоновані 

сміттєзвалища. Зазначив, що у 2023 році працівниками Державної екологічної 

інспекції Центрального округу на території області виявлено 160 

несанкціонованих сміттєзвалищ, інформація про які опрацьована та передана 

до правоохоронних органів. 

Пояснив, що з 09.07.2023 набрав чинності Закон України «Про управління 

відходами», відповідно до якого саме органи місцевого самоврядування 

забезпечують управління побутовими відходами згідно з правилами 

благоустрою населеного пункту, регіональними та місцевими планами 

управління відходами та забезпечують кожному утворювачу побутових 

відходів надання послуг з управління побутовими відходами. Якщо власник 

відходів не встановлений, передачу відходів до суб’єкта господарювання у 

сфері управління відходами та усунення негативних наслідків, спричинених 

відходами, здійснюються за рахунок державного (у разі виявлення за межами 

населених пунктів) або місцевого бюджету (у разі виявлення у межах населених 

пунктів). 

Уточнив, що відповідно до вищевказаного Закону органи місцевого 

самоврядування несуть повну відповідальність за поводження з відходами на 

своїй території, стихійні та несанкціоновані сміттєзвалища та невжиття заходів 

щодо їх ліквідації. 

Наголосив на тому, що недотримання вимог Закону України «Про 

управління відходами» тягне за собою накладання штрафних санкцій, 

розрахунок шкоди заподіяної державі за забруднення/засмічення земель, 

відкриття кримінальних проваджень, тимчасову зупинку діяльності. 
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Звернувся до членів постійної комісії з проханням виділити у 2024 році 

кошти з фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської 

області для придбання автомобіля для проведення заходів щодо охорони 

тваринного світу та боротьби з браконьєрством на території Полтавської 

області. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Кравченко Д.В., член постійної комісії, запитав щодо вжитих заходів 

Державною екологічною інспекцією Центрального округу до територіальних 

громад області в боротьбі з непаспортизованими сміттєзвалищами. Наголосив 

на необхідності придбання транспортних засобів для Державної екологічної 

інспекції Центрального округу. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 3. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію директора Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О., 

директора Департаменту будівництва, містобудування і архітектури, житлово-

комунального господарства та енергетики Полтавської обласної військової 

адміністрації Реви Е.В. та начальника Державної екологічної інспекції 

Центрального округу Горжія І.Г. взяти до відома. 

 

 

5. СЛУХАЛИ: Про використання коштів обласного та місцевих бюджетів, що 

надходять в порядку відшкодування втрат сільськогосподарського та 

лісогосподарського виробництва. 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що Департамент 

екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації є 

співвиконавцем «Програми ефективного використання земельних ресурсів 

Полтавщини на період 2022 – 2027 років». Зазначив, що одним із заходів 

зазначеної Програми є інвентаризація малопродуктивних та самозаліснених 

земель з метою подальшої передачі їх у постійне користування 

лісогосподарським підприємствам загальною площею 10 154 га.    

Пояснив, що фінансове забезпечення заходу передбачено Програмою 

протягом 2022 – 2027 років на умовах співфінансування 50 % на 50 %, за 

рахунок коштів обласного бюджету, що надходять у порядку відшкодування 

втрат сільськогосподарського і лісогосподарського виробництва відповідно до 

вимог статті 209 Земельного кодексу України та інших джерел фінансування. 

Уточнив, що за даними Департаменту фінансів Полтавської обласної військової 
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адміністрації станом на 01.11.2023 вказані надходження становлять 

49,9 тис. грн. Наголосив на тому, що у 2023 році використання зазначених 

коштів з обласного бюджету не здійснювалось.  

 

Остапенко Л.О., виконуюча обов’язки начальника Головного управління 

Держгеокадастру у Полтавській області, повідомила, що протягом 2023 року за 

інформацією структурних підрозділів Головного управління Держгеокадастру у 

Полтавській області у районах та містах області жодного випадку зміни 

цільового призначення в результаті відведення земельної ділянки та 

нарахування втрат лісогосподарського виробництва не зафіксовано. 

Зазначила, що на території Полтавської області протягом 2023 року 

нараховано коштів, які надходять у порядку відшкодування втрат 

сільськогосподарського та лісогосподарського виробництва у сумі 

19,914 тис. грн, відшкодовано в добровільному порядку до місцевих бюджетів – 

49,857 тис. грн. 

Звернула увагу на те, що Законом України «Про внесення змін до деяких 

законодавчих актів України щодо відновлення системи оформлення прав 

оренди земельних ділянок сільськогосподарського призначення та 

удосконалення законодавства щодо охорони земель» скасовується необхідність 

відшкодування втрат сільськогосподарського призначення у разі зміни 

цільового призначення земельних ділянок сільськогосподарського призначення. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 4. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію директора Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. та 

виконуючої обов’язки начальника Головного управління Держгеокадастру у 

Полтавській області Остапенко Л.О. взяти до відома. 

 

 

6. СЛУХАЛИ: Про розгляд питання «Про оголошення ботанічного заказника 

місцевого значення "Гришків ліс"». 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що проєктом 

рішення пропонується оголосити ботанічним заказником місцевого значення 

«Гришків ліс» територію площею 42 га на околиці м. Полтава на території 

Полтавської міської територіальної громади на землях комунальної власності 

Полтавської міської ради не наданих у власність та постійне користування, що 

обліковуються на балансі комунального підприємства «Декоративні культури» 

Полтавської міської ради. 
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Зазначив, що прийняття рішення сприятиме збереженню унікальних та 

типових ландшафтів області, цінних видів тварин і рослин, розвитку екомережі, 

збільшенню площі природно-заповідного фонду Полтавської області на 42 га.  

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, задав питання щодо оформлення 

проєктів рішень обласної ради та дотримання вимог Регламенту Полтавської 

обласної ради восьмого скликання, затвердженого рішенням другої сесії 

Полтавської обласної ради восьмого скликання від 29.12.2020 № 84 (зі 

змінами). 

 

Синявська Т.Г., заступник керівника апарату – керуючий справами 

виконавчого апарату обласної ради, пояснила процедуру підготовки та 

організації розгляду питань, які вносяться на розгляд сесії Полтавської обласної 

ради. 

 

Таранова Т.А., начальник відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату обласної ради, роз’яснила процес 

формування порядку денного засідання постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 5. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти до відома. 

2. Підтримати оголошення ботанічного заказника місцевого значення 

«Гришків ліс». 

3. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації 

підготувати відповідний проєкт рішення з цього питання та внести його на 

розгляд обласної ради у встановленому порядку. 

 

 

7. СЛУХАЛИ: Про розгляд питання «Про затвердження Програми 

фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради на 2024 – 2028 роки». 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що на виконання 

розпорядження начальника Полтавської обласної військової адміністрації від 

14.07.2023 № 484, з метою фінансування комунальних установ природно-
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заповідного фонду Полтавської обласної ради на 2024 – 2028 роки 

Департаментом екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації розроблено відповідну Програму. 

Зазначив, що основною метою Програми є забезпечення сталого 

функціонування комунальних установ природно-заповідного фонду 

Полтавської обласної ради, діяльність яких спрямована на забезпечення 

соціально-економічного розвитку регіону, збереження їх біотичного та 

ландшафтного різноманіття. 

Звернув увагу на те, що фінансування Програми планується здійснювати за 

рахунок обласного бюджету на суму 26 656,48 тис. грн та інших джерел, не 

заборонених законодавством (власні надходження – 1 377,5 тис. грн). 

Наголосив на тому, що фінансування та підтримка комунальних установ 

природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради забезпечить 

попередження правопорушень, засмічення та захаращення територій, дозволить 

реалізувати заходи з профілактики та захисту природних комплексів від 

шкідників та хвороб, сприятиме запобіганню пожеж та інших надзвичайних 

ситуацій. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, акцентував увагу на оформленні 

проєктів рішень обласної ради та дотриманні вимог Регламенту Полтавської 

обласної ради восьмого скликання, затвердженого рішенням другої сесії 

Полтавської обласної ради восьмого скликання від 29.12.2020 № 84 (зі 

змінами). Задав питання щодо розробки та видатків Програми фінансування 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради 

на 2024 – 2028 роки. Запропонував розглянути можливість створення однієї 

спеціальної адміністрації комунальних установ природно-заповідного фонду 

Полтавської обласної ради. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти до відома. 

2. Підтримати затвердження Програми фінансування комунальних установ 

природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради на 2024 – 2028 роки. 

3. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації 

підготувати відповідний проєкт рішення з цього питання та внести його на 

розгляд обласної ради у встановленому порядку. 
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8. СЛУХАЛИ: Про план роботи постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування на 2024 рік. 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх з проєктом 

плану роботи постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування на 2024 рік. Повідомив, що план роботи комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування на 2024 рік 

розроблено з урахуванням пропозицій структурних підрозділів Полтавської 

обласної військової адміністрації. Запропонував затвердити план роботи 

постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування на 2024 рік. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, запропонував у І кварталі 2024 року 

розглянути питання: 

− Про затвердження Положення про фонд охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області; 

− Про затвердження Порядку планування та фінансування 

природоохоронних заходів з Фонду охорони навколишнього природного 

середовища Полтавської області; 

− Про організацію збирання і видалення побутових відходів, створення 

полігонів для їх захоронення, роздільне збирання корисних компонентів цих 

відходів на території області та вжиття власниками та користувачами місць 

видалення відходів заходів щодо обмеження та запобігання негативному 

впливу відходів, а саме щодо недопущення захоронення неперероблених 

(необроблених) побутових відходів. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, поставив на голосування пропозицію 

Москалика І.В. щодо внесення змін до плану роботи комісії обласної ради з 

питань екології та раціонального природокористування на 2024 рік та 

запропонував визначитися. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 2, проти – 0, утримались – 4, не голосували – 6. 

 

ВИРІШИЛИ: пропозиція не набрала необхідної кількості голосів для прийняття 

рішення. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити план роботи постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування на 2024 рік (додається до 

рекомендацій). 
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9. СЛУХАЛИ: Про розгляд питання «Про внесення змін до Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2023 році». 

Корф Є.А., голова постійної комісії, повідомив, що на засіданні постійної 

комісії обласної ради з питань екології та раціонального природокористування 

26.10.2023 розглянуто та підтримано внесення змін до Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2023 році, запропоновані 

Департаментом екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації. Запропонував підтримати внесення на розгляд обласної ради 

відповідного проєкту рішення з цього питання у встановленому порядку. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, задав питання щодо: 

− розробника проєкту рішення «Про внесення змін до Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2023 році»; 

− оформлення проєктів рішень обласної ради, які надаються на розгляд 

постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування; 

− дотримання вимог законодавства України при підготовці та внесенню на 

розгляд обласної ради проєкту рішення «Про внесення змін до Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2023 році». 

 

Дроботенко О.О., начальник відділу інвестиційної діяльності та 

проектного менеджменту виконавчого апарату обласної ради, пояснила, що 

проєктом рішення «Про внесення змін до Переліку природоохоронних заходів 

для фінансування з фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області в 2023 році» передбачається уточнення заходів у розрізі 

видатків (капітальні і поточні) у зв’язку з необхідністю реалізації місцевих 

громадських екологічних ініціатив до кінця року. 

 

Синявська Т.Г., заступник керівника апарату – керуючий справами 

виконавчого апарату обласної ради, пояснила про зміни розподілу коштів 

фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської області, 

прийнятті рішенням пленарного засідання двадцять сьомої позачергової сесії 

Полтавської обласної ради восьмого скликання від 31.10.2023 № 701 «Про 

внесення «Про внесення змін до показників обласного бюджету Полтавської 

області на 2023 рік 1610000000 (код бюджету)». 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 1, утримались – 0, не голосували – 3. 
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ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію голови постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування Корфа Є.А. взяти до відома. 

2. Доручити виконавчому апарату обласної ради підготувати відповідний 

проєкт рішення. 

3. Постійній комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування внести на розгляд обласної ради проєкт рішення з цього 

питання у встановленому порядку. 

 

 

10. СЛУХАЛИ: Різне.  

У різному виступів не було. 

 

 

 

Голова постійної комісії Євген КОРФ 

 

 

Секретар постійної комісії Яніна АРАНЧІЙ 


